



# *SPACEWALKER Volume: 15 Issue: 1*

*Monday, January 24, 2022*

ENGLISH

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

Join our Online Science Café on Tuesday, January 25 at 20:00 (Cyprus time, UT+2) on Zoom platform and learn about [comets, their discoveries and astrophotography](#) (both wide and deep fields). The presentation will be given by Maroun Habib (Lebanon), an enthusiast in astrophotography. Our next month's Online Science Café will be dedicated to very famous [Anthikythera mechanism](#), which practically made the revolution in our understanding of ancient technologies. Our guest speaker will be Prof. Xenophon Moussas (National and Kapodistrian University of Athens). The meeting will take place on February 22 at 20:00 (Cyprus time, UT+2). All meetings of Science Café sessions are free of charge and everyone can join. Codes and info for the meeting are published on [the website](#).

*Celebrate with us our 14<sup>th</sup> year anniversary on Monday, February 14 2022 at 20:00.*

*More details will be announced soon...*

Booking for [private programs](#) is now available until the end of February. Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological samples and space exhibits. Observe with professional telescopes, the planets and other gems of the night sky.

The astronomy courses for beginners "[Read the Sky](#)" and "[The Sky is Alive](#)" will take place in February. Due to COVID-19 measures and decrees issued by the Cyprus Government, we will accept bookings for no more than 10 attendees per session. Register now. All participants must follow the measures and present their ID/Passport together with their Safe Pass to be accepted in every session.

If you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to [contact us](#).

*Join our spacewalk...*

Best regards,

*George Troullias*

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS  
Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: [www.astronomycyprus.eu](http://www.astronomycyprus.eu) E-MAIL: [planetarium@cytanet.com.cy](mailto:planetarium@cytanet.com.cy)  
FACEBOOK: <http://www.facebook.com/groups/kition/>





# *SPACEWALKER Volume: 15 Issue: 1*

## *Monday, January 24, 2022*

ПО-РУССКИ

Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),

Присоединяйтесь к нашему онлайн научному кафе во вторник, 25 января, в 20:00 (кипрское время, UT+2) и узнайте о [кометах, их открытиях и астрофотографии](#), в том числе и широкоугольной. Презентацию проведёт Марун Хабиб (Ливан), энтузиаст астрофотографии. Наше научное онлайн-кафе в следующем месяце будет посвящено знаменитому [Антикитерскому механизму](#), который практически произвел революцию в нашем понимании древних технологий. Приглашенный докладчик: проф. Ксенофонт Муссас (Афинский национальный университет имени Каподистрии). Встреча состоится 22 февраля в 20:00 (кипрское время, UT+2). Эти встречи, как и все онлайн научные кафе, проходят бесплатно на платформе зум. Приглашаются все желающие. Полный список [прошедших и следующих встреч](#) можно посмотреть на сайте Планетария и обсерватории Китиона.

Отметьте вместе с нами нашу 14-ю годовщину в понедельник 14 февраля 2022 года в 20:00.

Более подробная информация будет объявлена в ближайшее время...

До конца февраля можно забронировать [приватную программу](#). В неё входит уникальная программа Планетария на выбор и наблюдения в большие телескопы Обсерватории.

Астрономический цикл для начинающих на русском языке(!) «[Читай небо](#)» ждёт своих слушателей в марте. В феврале для искушённых в астрономии предлагается цикл «[Живое небо](#)», который знакомит с направлениями в астрономии, где каждый любитель может сделать важный вклад в науку. В соответствии с рекомендациями министерства здравоохранения на этих циклах может быть не более 10 участников.

Если вы хотите организовать образовательное мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...

С наилучшими пожеланиями,

*George Troullias*

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS  
Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: [www.astronomycyprus.eu](http://www.astronomycyprus.eu) E-MAIL: [planetarium@cytanet.com.cy](mailto:planetarium@cytanet.com.cy)  
FACEBOOK: <http://www.facebook.com/groups/kition/>

